
 

 

 

Betoog VVD bij Algemene Beschouwing bij de Programmabegroting 

2018 en de meerjarenbegroting. 

 

Datum: 2 november 2017 

 

Diemen groeit de komende jaren van ruim 25.000 naar meer dan 35.000 inwoners, 
met name door de realisatie van nieuwe wijken als Plantage de Sniep en Holland 
Park. Tegelijkertijd is onze gemeente met zijn wegen en spoorlijnen versnipperd. De 
verschillende wijken kennen daardoor niet veel samenhang. Een belangrijke 
uitdaging voor de komende jaren is om ook de nieuwe bewoners te binden aan 
Diemen.  
 
Dit kan door van Diemen een gemeente te maken waar het niet alleen goed wonen 
is, maar ook waar de Diemenaar graag sport, winkelt en vertier zoekt. Elke 
Diemenaar moet zich thuis voelen in Diemen. Hiervoor is het nodig dat de gemeente 
investeert in faciliteiten die op dit moment nog niet aanwezig zijn. Denk daarbij 
bijvoorbeeld aan een middelbare school of een hockeyvereniging. Hiermee wordt in 
ieder geval de jeugd sterker aan Diemen gebonden.  
 
De VVD Diemen is de partij die opkomt voor de lokale belangen: Diemense 
inwoners, ondernemers én organisaties. Als lokale partij maken wij gebruik van ons 
uitstekende landelijke netwerk. De VVD komt natuurlijk op voor onze ouderen maar 
wij laten niemand in de steek. Dat hebben we de afgelopen jaren laten zien en dat 
zullen we ook de komende jaren doen. 
 
Belangrijk de komende jaren is het betrekken van de nieuwe bewoners van Holland 
Park bij Diemen. Ook vinden wij een voor de Diemenaar ruimhartig parkeerbeleid 
essentieel. Parkeren in Holland Park baart ons wat dat betreft zorgen. Nu al lijkt de 
parkeernorm voor bewoners van 0,6 onvoldoende te zijn met als gevolg overlast in 
Diemen Zuid zoals de Kruidenwijk, 
 
De regeerperiode van het huidige College zit er bijna op. In maart zijn er nieuwe 

verkiezingen. Tijdens de laatste raadsperiode is er veel gerealiseerd. Holland Park 

wordt zeer snel ontwikkeld. De spoorondertunneling is in voorbereiding. De 

woningbouw op Plantage de Sniep loopt weer als een tierelier. Maar ook de 

samenwerking met Ouder Amstel en Uithoorn is een feit. Helaas blijkt, dat voor wat 

betreft het laatste, nog niet alles op rolletjes loopt. 



Kijken we naar begroting 2018 (en de meerjarenbegroting) dan blinkt deze niet uit 

door transparantie en onderbouwing. Voor nadere onderbouwing heeft de VVD nog 

een flink aantal technische vragen gesteld. De VVD ziet graag initiatieven van het 

college om tot verbeterslagen te komen op dit punt. Kijken we naar de 

aanbiedingsbrief dan valt ons op dat veel meer naar het verleden wordt gekeken dan 

naar de toekomst. Maar dat heeft wellicht niet zozeer te maken met een gebrek aan 

ambitie maar eerder met het feit dat de verkiezingen naderen. 

Wat we in de aanbiedingsbrief niet goed begrijpen is dat het college stelt dat er 

mooie resultaten zijn neergezet op het gebied van duurzame energie (pagina 8). 

Echter Diemen is waarschijnlijk de enige gemeente in Nederland waar in 2017 nog 

gekozen is voor het aanleggen van een aardgasnet voor een nieuwe wijk en er geen 

keuze is gemaakt voor duurzame alternatieven. En met de realisatie van windmolens 

zat het ook al niet mee. 

De VVD wil verder een aantal zaken aanstippen die zijn opgevallen in de begroting. 

 

Inhuur en DUO+ 

Op Pagina 12 is te lezen dat er sprake is van een afname van de Algemene 

Reserve. De oorzaak hiervan is de incidentele inhuur van personeel gedurende de 

jaren 2018 - 2019. Het gaat hierbij wel om zeer forse bedragen van enkele miljoenen. 

Ondanks het feit dat het gaat om incidentele inhuur voor projecten vragen we ons af 

of we toch niet boven onze stand leven. Feitelijk kunnen  we het personeel niet 

betalen vanuit onze normale exploitatie. Maar wellicht helpt een verhoging van de 

Algemene Uitkering van het Rijk ons wederom uit de brand. 

In relatie daarmee vragen wij ons af of we ons ook geen zorgen moeten maken over 

de ontwikkeling van ons personeelsbestand? Klopt het dat er 38 personeelsleden zijn 

overgestapt naar de DUO+ organisatie en dat onze huidige Diemens formatie slechts 

6 fte’s kleiner is dan voor de start van DUO+?  

Dat duidt naar ons gevoel nog lang niet op een efficiënte manier van werken en een 

besparing op de kosten. Zeker niet als het klopt dat er momenteel 27 externen 

werkzaam zijn bij onze gemeente. 

Armoedebeleid en WMO 

Op pagina 51 wordt melding gemaakt van een lagere ontvangst aan eigen bijdrage 

WMO dan begroot. Dat zou liggen aan het feit dat het alleen voor mensen met een 

heel laag inkomen rendabel is om hulpmiddelen aan te vragen via de WMO. Voor 

mensen met een iets hoger inkomen zou het al snel voordeliger zijn om zelf, buiten 

de WMO om, hulpmiddelen aan te schaffen. Klopt dit beeld vragen wij ons af? En is 

dit niet opnieuw een argument om het algehele armoede beleid onder de loep te 

nemen om te zien of het beleid nog wel rechtvaardig is en niet alle faciliteiten op 

dezelfde kleine groep mensen wordt gericht. 

 

 



Huis van de Buurt – Schakel 

De begroting van het Huis van de Buurt bedroeg over 2016 zo’n 167.000 euro 

(inclusief huisvesting). Dat is een fors bedrag. Zeker als je dat afzet tegen de veel 

lagere bedragen (25.000 euro) die gaan richting het Noorderlicht in Diemen Noord en 

naar de Schakel (c.q. de Schoolstraat) in het Centrum van Diemen, die vergelijkbare 

doelstellingen kennen. Wij vragen ons af dergelijke grote verschillen terecht zijn. In 

het Huis van de Buurt zijn veel meer activiteiten dan bijvoorbeeld in het Noorderlicht 

terwijl mensen uit Diemen Noord niet snel naar het Huis van de Buurt in Diemen Zuid 

zullen gaan (en evenmin naar de Schakel of de Schoolstraat). En dan is er nog maar 

sprake van 2 dagen dagbesteding in het Huis van de Buurt en is er behoefte aan een 

derde dag.  Moet er kortom niet een meer gelijke verdeling van gelden worden 

nagestreefd richting de verschillende wijkcentra? Wij willen daar voor pleiten.  

 

Ontwikkeling Sociaal Medische Indicatie voor kinderopvangtoeslag 

Wat ons verder zorgen baart is de enorme stijging van de SMI uitgaven van 17.000 in 

2015 naar 129.000 conform verwachting in 2017. Wij vragen ons af of dit een 

landelijk beeld is en of er nog verdere stijgingen in het verschiet liggen? En zo ja of 

wij daar dan al dan niet in zouden moeten c.q. kunnen ingrijpen? Dit had veel beter in 

de begroting moeten worden uitgelegd. 

Verlichting 

Wij hebben tijdens de tafeltjesavond begrepen dat er voor een betere verlichting 

rondom het grote winkelcentrum nog geen gelden zijn gebudgetteerd. Graag dienen 

wij een amendement in om alsnog een bedrag hiervoor op te nemen.  

Al eerder begrepen we dat voor een betere verlichting een bedrag van rond de 

100.000 euro nodig zou zijn. Aangezien het hier niet gaat om een structurele last 

zouden wij dat willen financieren middels een vermindering van het budget voor de 

herinrichting van de centrale hal van het gemeentehuis en de raadszaal (500.000 

wordt dan 400.000). Wat ons betreft is in ieder geval de Raadszaal nog prima 

bruikbaar gedurende een aantal jaren en wellicht kan volstaan worden met 

vervanging van alleen het meubilair (vanwege extra raadsleden). 

Veiligheid 

1. Actie Scheerlicht 

De VVD vindt het positieve ontwikkeling dat er inmiddels met de actie Scheerlicht 

werk wordt gemaakt van het terugdringen van woon- en identiteitsfraude. Het kan 

toch bijvoorbeeld niet zo zijn dat we als Diemen alle zeilen willen bijzetten voor het 

realiseren honderden sociale woningen en misbruik van sociale woningen in de vorm 

van woonfraude ongemoeid laten. Maar ook in de duurdere woningen vindt dergelijke 

fraude plaats met alle gevolgen van dien. Jarenlang heeft de VVD gepleit voor 

aanpak van dit probleem en wij pleiten voor een proactieve aanpak. 

 



2. Wijkagenten 

De 4 wijkagenten zijn belangrijke steunpilaren rondom de veiligheid in Diemen. Wij 

vinden het onacceptabel dat de wijkagent Diemen Noord niet full time aanwezig kan 

zijn en vragen wij op korte termijn om uitbreiding van de capaciteit en om meer 

zichtbaarheid in de wijk. Voor de lange termijn vinden wij dat Diemen naar de 

landelijke norm moet gaan van 1 wijkagent op 5000 inwoners. Dat betekent de 

volgende raadsperiode 2 wijkagenten er bij en als Holland Park klaar is, nog een 

wijkagent erbij.     

 

3. Station Diemen/Bergwijkpark  

Gezien recente ontwikkelingen op Bergwijkpark dienen wij een motie in voor 

uitbreiding van de beveiliging rondom station Diemen Zuid. Voor de langere termijn 

verzoeken wij u beschikbare informatie op te vragen (en aan de Raad voor te leggen) 

over de objectieve en subjectieve veiligheid, niet alleen bij de politie maar ook bij 

GVB, Prorail en NS. Wij zullen daartoe schriftelijke vragen stellen. 

In het licht van dit betoog dienen we 3 moties en een amendement in: 

 Motie Samenvatting Programmabegroting 

 Motie Wijkagenten Diemen voltijds actief 

 Motie Uitbreiding beveiliging Station Diemen Zuid 

 Amendement Verbetering verlichting rondom winkelcentrum 

Tot zover onze eerste termijn. 

Dank u wel. 

 

  

 

 

 


